
Protokół Nr III/10
sesji Rady Gminy Orla

z dnia 22 grudnia 2010 r.

Obrady III Sesji Rady Gminy Orla odbyły się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy
Orla w godzinach od 10 00- 1110. W sesji wzięło udział 15 radnych. W obradach uczestniczyli:
Pan Piotr Selwesiuk – Wójt Gminy, Pani Irena Odzijewicz – Sekretarz Gminy, Pani Joanna
Onufryjuk – Skarbnik Gminy, Pan Marek Kułakowski – Radca Prawny Urzędu Gminy Orla
oraz sołtysi poszczególnych sołectw.
Listy obecności stanowią załączniki Nr 1, 2, 3 do protokołu.
Przebieg sesji protokołowała Pani Mariola Kubajewska inspektor Urzędu Gminy Orla. 
 
Obradom przewodniczył Pan Aleksander Klin - Przewodniczący Rady Gminy. 
Przewodniczący Rady Gminy otworzył obrady III sesji. Powitał radnych, osoby zaproszone
oraz sołtysów. Stwierdził, że na sali jest obecnych 14 radnych, a więc zachowane jest qorum,
przy którym rada  może obradować i  podejmować uchwały,  a jej  obrady są prawomocne.
Radny Aleksander Stepaniuk dołączył do obradujących podczas trwania sesji.

Ad. 2. Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt porządku obrad. Przypomniał, iż
został on radnym przedstawiony w zaproszeniach na sesję. Zaproszenia stanowią załączniki
Nr 4, 5, 6 do protokołu. Zwrócił się z zapytaniem, czy do projektu porządku obrad będą
zgłaszane uwagi bądź propozycje zmian.

Pani Irena Odzijewicz - Sekretarz Gminy w imieniu Wójta zgłosiła wniosek formalny w
sprawie zmiany porządku obrad  poprzez dodanie w ust. 5 dotyczącym Podjęcia uchwał litery
g w brzmieniu:

 „g)  zmieniającej  uchwałę   w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od
nieruchomości,”. 

Sekretarz  Gminy przypomniała,  iż  przedmiotowy  projekt  uchwały  radni  otrzymali  i
analizowali go na posiedzeniach komisji Rady Gminy. Zmiana uchwały wynika ze zmiany
brzmienia zapisu w ustawie o podatku od nieruchomości.

Innych  wniosków  nie  zgłoszono,  wobec  czego  Przewodniczący  Rady  Gminy  zarządził
głosowanie nad wnioskiem w sprawie dodania do porządku obrad w ust. 5 lit. g w brzmieniu:
„g)  zmieniającej  uchwałę   w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od
nieruchomości.”.

Rada  Gminy w wyniku jawnego  głosowania  (za  –  14  przeciw –  0,  wstrz.  –  0)  przyjęła
wniosek  w  sprawie  wprowadzenia  do  porządku  obrad  w  ust.  5  lit.  g  w  brzmieniu:  „g)
zmieniającej uchwałę  w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.”.

Do porządku obrad innych wniosków nie wniesiono wobec czego Przewodniczący zarządził
głosowanie nad porządkiem obrad.
Rada Gminy w zarządzonym jawnym głosowaniu (za – 14, przeciw – 0, wstrz. – 0) przyjęła
następujący porządek obrad:

1. Otwarcie sesji.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.



4. Informacja o realizacji zadań gminy w okresie między sesjami.
5. Podjęcie uchwał Rady Gminy:

a) w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy Orla na 2011 r.
b) w sprawie określenia trybu i sposobu powoływania i  odwoływania

członków  zespołu  interdyscyplinarnego  oraz  szczegółowych
warunków jego funkcjonowania,

c) w sprawie przyjęcia wieloletniego programu współpracy gminy Orla
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w
art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku
publicznego i o wolontariacie,

d) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2010 r.,
e) w  sprawie  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Orla  na  lata

2011 – 2014 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata
2011 – 2017;

f) w sprawie budżetu gminy na 2011 r.,
g) zmieniającej  uchwałę   w  sprawie  określenia  wysokości  stawek

podatku od nieruchomości.
6. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych.
7. Odpowiedzi na wnioski, interpelacje i zapytania.
8. Wolne wnioski.
9. Zakończenie obrad.

Ad.  3.  Przewodniczący  Rady  Gminy zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy  do  protokołu   z
poprzedniej sesji będą wnoszone uwagi bądź zastrzeżenia. 
Uwag i zastrzeżeń do protokołu nie wniesiono, wobec czego Przewodniczący zaproponował
przyjęcie protokołu bez odczytania. 
Rada Gminy w wyniku jawnego głosowania (za – 13, przeciw – 1, wstrz. – 0) przyjęła bez
odczytania Protokół Nr II/10 sesji Rady Gminy Orla z dnia 6 grudnia 2010 r.

Ad. 4. Informację o realizacji zadań gminy w okresie między sesjami przedstawił Pan Piotr
Selwesiuk - Wójt Gminy Orla. W okresie między sesjami zostały zrealizowane następujące
zadania:

- 17 grudnia 2010 r. w Hotelu Polonia w Warszawie odbyła się uroczystość wręczenia nagród
Polskiej Agencji Informacji i Inwestycji Zagranicznych za największe inwestycje zagraniczne
w  Polsce  w  2010  r.  Nagrody  przyznano  w  trzech  kategoriach:  największa  inwestycja,
inwestycja, która utworzyła najwięcej miejsc pracy oraz najważniejsza inwestycja w sektorze
nowoczesnych technologii. W kategorii "Największa inwestycja w 2010 r." zwyciężyła firma
IKEA za realizację "Budowy fabryki płyt HDF" w gminie Orla. Jest to ogromny sukces bo
pozostałe dwie inwestycje są realizowane w zachodniej części kraju,

-  29 listopada br.  na konto  gminy Orla  wpłynęły środki  w wysokości  1 686 312,00 zł  w
ramach przyznanej dotacji ze środków PROW na realizację zadania polegającego na budowie
kanalizacji  sanitarnej  w  Orli  na  ul.  A.  Czerwonej  (II  etap)  oraz  ulicach:  Mickiewicza,
Ogrodowej,  Wyzwolenia,  Spółdzielczej  oraz  I  etapu  na  ul.  1-go  Maja,  Piaskowej,
Kleszczelowskiej, Partyzantów i drodze ozn. nr geod. 481 w Orli,

- 10 grudnia 2010 r. został podpisany aneks do umowy na dofinansowanie realizacji zadania
„Remont świetlicy wiejskiej we wsi Malinniki”. W grudniu b.r. zostanie złożony wniosek o
płatność. Gmina otrzyma zwrot w wysokości 55 tys. zł.,
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-  1 grudnia 2010 r. został złożony wniosek do LGD „Puszcza Białowieska” w ramach tzw.
małych  projektów  na  „Remont  świetlicy  wiejskiej  w  Redutach”.  Wartość  kosztorysowa
zadania  –  46 250,99  zł,  wnioskowana  wartość  dotacji  to  25 000  zł.  Ogólnie  złożono  32
wnioski.  Wniosek  Gminy  Orla  otrzymał  15,7  pkt  i  uplasował  się  na  10  miejscu.  Do
dofinansowania zakwalifikowano 15 projektów, w tym i gm. Orla,

-  prowadzone  jest  postępowanie  administracyjne  w  sprawie  wydania  decyzji  o
uwarunkowaniach  środowiskowych  na  budowę  kanalizacji  sanitarnej  w  Orli.  Realizacja
inwestycji pozwoli na skanalizowanie prawie 100% miejscowości Orla. Obecnie trwa również
procedura opracowywania dokumentacji technicznej na realizację inwestycji,

-  wykonano  nowe  oświetlenie  uliczne  na  kol.  Gredele,  składające  się  z  5  lamp.  Koszt
realizacji zadania to 9 150,00 zł,

- trwają prace związane z opracowaniem koncepcji budynku GOK w Orli,

-  18  listopada  br.  ogłoszony  został  przetarg  na  „Ustawienie  pojemników,  wywóz  i
unieszkodliwianie  odpadów  stałych  zmieszanych,  selektywnie  zebranych  i
wielkogabarytowych”.  W wyznaczonym terminie  do  1  grudnia  br.  wpłynęły  dwie  oferty
złożone  przez:  MPO  w  Białymstoku  oraz  PUK  w  Hajnówce.  Korzystniejszą  ofertę  pod
względem ceny przedłożyło Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych w Hajnówce,

-  realizowany  był  remont  świetlicy  wiejskiej  we  wsi  Czechy  Zabłotne.  Pozostała  do
wykonania podłoga (posadzka) do zrealizowania w okresie wiosennym,

- trwa ”Akcja zima”. Odśnieżanie jest uzależnione od częstotliwości opadów śniegu. Wójt
zwrócił się z prośbą, aby w przypadku wystąpienia potrzeby odśnieżania dzwonić do Urzędu
Gminy,

- wykonano monitoring wizyjny Urzędu Gminy Orla. Wartość zadania 2 512,00 zł, w tym
1900 zł zostało pokryte z dotacji PZU w ramach funduszu prewencyjnego.

Przewodniczący  Rady  Gminy  podziękował  Wójtowi  Gminy  Orla  za  przedstawienie
informacji. Zwrócił się z zapytaniem, czy będą zgłaszane pytania, bądź uwagi.

Radny Michał Mincewicz  zwrócił się z zapytaniem, czy monitoring działa tylko za dnia, czy
również w nocy. 

Wójt Gminy poinformował, iż monitoring działa 24 godziny na dobę. 

Innych wypowiedzi nie odnotowano.

Ad.  5.  Przewodniczący  Rady  Gminy  Orla przystąpił  do  realizacji  kolejnego  punktu
porządku obrad „Podjęcie uchwał”. Z uwagi na fakt, iż zarówno radni jak i sołtysi otrzymali
projekty uchwał, zgłosił wniosek formalny, aby uchwały były podejmowane bez uprzedniego
odczytywania ich treści.  Poprosił  radnych o zajęcie stanowiska w przedmiotowej sprawie.
Radni  nie  podjęli  dyskusji  w  danej  kwestii,  wobec  czego  przewodniczący  poddał  pod
głosowanie wniosek formalny w sprawie podejmowania uchwał bez uprzedniego odczytania
ich treści. 

Rada  Gminy w wyniku jawnego głosowania  (za  – 14,  przeciw –  0,  wstrz.  –  0)  przyjęła
wniosek w sprawie podejmowania uchwał bez uprzedniego odczytania ich treści. 
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W  dalszej  części  Przewodniczący  Rady  poinformował,  iż  pierwsza  uchwała  dotyczy
uchwalenia planu pracy Rady Gminy Orla na 2011 r. Stwierdził, iż projekt zakłada odbycie 6
sesji, co nie wyklucza możliwości zwołania sesji poza planem. Zwrócił się z zapytaniem, czy
będą w tej sprawie wnoszone uwagi, bądź zapytania. W związku z tym, iż pytań i uwag radni
nie zgłosili poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Rada  Gminy w wyniku jawnego  głosowania  (za  –  14,  przeciw –  0,  wstrz.  –  0)  podjęła
uchwałę Nr III/6/10 w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy Orla na 2011 r.
Uchwała stanowi załącznik Nr 7 do protokołu.

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził,  iż kolejna uchwała  dotyczy określenia
trybu i  sposobu powoływania i  odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego oraz
szczegółowych warunków jego funkcjonowania. Przypomniał radnym, iż treść uchwały była
przedmiotem  analizy  na  posiedzeniach  komisji.  Następnie  zwrócił  się  z  zapytaniem  do
radnych,  czy  będą  zgłaszane  uwagi   bądź  zapytania  do  zapisów  ujętych  w  uchwale.W
związku z tym, iż pytań i uwag radni nie zgłosili poddał projekt uchwały  pod głosowanie.
Rada  Gminy w wyniku jawnego  głosowania  (za  –  13,  przeciw –  0,  wstrz.  –  1)  podjęła
uchwałę Nr III/7/10 w sprawie określenia trybu i sposobu powoływania i odwoływania
członków  zespołu  interdyscyplinarnego  oraz  szczegółowych  warunków  jego
funkcjonowania.
Uchwała stanowi załącznik Nr 8 do protokołu.

Przewodniczący  Rady  Gminy oznajmił,  iż  radni  na  posiedzeniach  komisji
analizowali również projekt uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniego programu współpracy
gminy Orla z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3
ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie.
Zwrócił się z zapytaniem, czy będą w tej sprawie wnoszone uwagi bądź zapytania. 
Radny  Marek  Chmielewski  ponowił  swoją  prośbę  zgłoszoną Przewodniczącemu  Rady
Gminy na posiedzeniu Komisji Planowania, Budżetu i Finansów o objęcie swoją „kuratelą”
oraz  zorganizowanie  spotkania  z  organizacjami  pozarządowymi  działającymi  na  terenie
gminy.  Stwierdził,  iż  byłoby  dobrze  spotkać  się  i  porozmawiać  na  tematy  nurtujące
organizacje.
Przewodniczący  Rady poinformował,  iż  rozmawiał  z  Wójtem na  temat  zorganizowania
takiego spotkania. Pozostaje do ustalenia kwestia jego terminu.

W  związku  z  tym,  iż  pytań  oraz  wniosków  do  projektu  uchwały  radni  nie  zgłosili
Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały  pod głosowanie.

Rada  Gminy w wyniku jawnego  głosowania  (za  –  14,  przeciw –  0,  wstrz.  –  0)  podjęła
uchwałę  Nr  III/8/10  w  sprawie  przyjęcia  wieloletniego  programu współpracy  gminy
Orla z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3
ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie.
Uchwała stanowi załącznik Nr 9 do protokołu.

Przewodniczący  rady  poprosił  radnych  o   zgłaszanie  uwag   bądź  zapytań  do
zapisów ujętych w projekcie uchwały w sprawie zmian w budżecie  gminy na 2010 r.  W
związku z tym, iż pytań i uwag radni nie zgłosili poddał projekt pod głosowanie.

Rada  Gminy w wyniku jawnego  głosowania  (za  –  14,  przeciw –  0,  wstrz.  –  0)  podjęła
uchwałę Nr III/9/10 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2010 r.
Uchwała stanowi załącznik Nr 10 do protokołu.
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Kolejna uchwała dotyczyła Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Orla  na lata
2011  –  2014  wraz  z  prognozą  kwoty  długu  i  spłat  zobowiązań  na  lata  2011  –  2017.
Przewodniczący Rady zauważył, iż była ona również przedmiotem dyskusji na posiedzeniach
Komisji Rady Gminy Orla. Zwrócił się z zapytaniem, czy będą w tej sprawie wnoszone uwagi
bądź zapytania. W związku z tym, iż radni nie zgłosili pytań i uwag Przewodniczący poddał
projekt uchwały pod głosowanie.

Rada  Gminy w wyniku jawnego  głosowania  (za  –  14,  przeciw –  0,  wstrz.  –  0)  podjęła
uchwałę Nr III/10/10 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orla na lata
2011 – 2014 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2011 – 2017.
Uchwała stanowi załącznik Nr 11 do protokołu.

Przewodniczący Rady  zwrócił  się  z zapytaniem, czy będą wnoszone uwagi  bądź
zapytania do projektu uchwały w sprawie budżetu gminy na 2011 r. 

Radny Marek Chmielewski wyraził pogląd, iż przedsięwzięcia, które mają być realizowane
w 2011 r. w Orli zasługują na uznanie. W związku z tym zwrócił się z zapytaniem, czy nie
można byłoby zaplanować środków finansowych na wizualizację tych zadań (pokazanie paru
ujęć parku w Orli i placu zabaw).

Wójt Gminy stwierdził, że jeśli chodzi o wizualizację przyszłego GOK w Orli to koncepcja
jest nie zakończona, prowadzone są prace związane  z rozmieszczeniem pomieszczeń i tego
co będzie znajdowało się w środku budynku. Wyraził pogląd, że jak najbardziej będzie można
zrobić  wizualizację  po  zakończeniu  koncepcji  budynku.  Natomiast,  jeżeli  chodzi  o
„Zagospodarowanie  centrum  Orli”,  czyli   parku  i  placu  zabaw,  Wójt  oznajmił,  iż  jego
zdaniem  jest  trochę   za  późno,  gdyż  w  dniu  jutrzejszym  zamierza  podpisać  z  Urzędem
marszałkowskim w Białymstoku umowę na realizację zdania.

W  dalszej  części  radny  Marek  Chmielewski odniósł  się  do  środków  finansowych
zaplanowanych w budżecie gminy na działalność GKRPA w Orli. Stwierdził, iż przeraża go
fakt, iż z całego budżetu GKRPA w Orli – 33 tys. zł, 1/3 tych pieniędzy to wynagrodzenia. 

Wójt Gminy oznajmił, iż to nie Wójt Gminy, ani też Rada Gminy decydują, jakimi środkami
komisja  dysponuje,  gdyż  to  wynika  z  przepisów  wyższego  rzędu.  Dodał,  iż  do  budżetu
GKRPA  w  Orli  wpływają  pieniądze  za  wydawane  pozwolenia  na  sprzedaż  napojów
alkoholowych.  Poinformował,  iż  swego  czasu  zarządził,  aby  członkowie  komisji  w
posiedzeniach  uczestniczyli  na  zasadzie  rotacji,  przy  zachowaniu  niezbędnego  min.  Do
prawomocności obrad.  

Głos  w  danym przedmiocie  sprawy zabrała  Skarbnik  Gminy.  Poinformowała,  iż  środki
finansowe na wynagrodzenia w wysokości 10 400 zł to nie tylko wynagrodzenia członków
komisji, są to również wynagrodzenia nauczycieli: J. Grygoruka i S. Sacharewicza, z którymi
są  zawierane  umowy  zlecenia  na  prowadzenie  zajęć  pozalekcyjnych  w  szkole,  a  także
wynagradzanie  osób  za  wystawiane  spektakle  lub  realizowane  programy.  Dodała,  że
miesięczny  koszt  wynagrodzeń  członków  komisji  to  ok.  600-700  zł  w  zależności,  ilu
członków bierze udział w posiedzeniu. 

Radny Marek Chmielewski zwrócił się z zapytaniem, czym jest spowodowane zwiększenie
o 20 tys. dotacji na utrzymanie GOK w Orli.

Wójt Gminy w odpowiedzi  na zdane przez radnego zapytanie poinformował, iż zarówno
GOK w Orli, jak i GBP są utrzymywane z dotacji budżetu gminy. Planując budżet, co roku
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zabezpieczane są większe środki na utrzymanie tych jednostek organizacyjnych. Natomiast
czy zostaną one wykorzystane trudno jest obecnie stwierdzić. 

Skarbnik Gminy dodała, że GOK w Orli złożył do LGD „Puszcza Białowieska” wniosek o
dofinansowanie dwóch projektów, dlatego też w budżecie powinny być zabezpieczone środki
finansowe na wkład własny.

Radny Marek Chmielewski stwierdził, iż był przekonany, że odbywa się to w ramach zmian
w budżecie. 

Do obradujących o godzinie 10.35 dołączył radny Aleksander Stepaniuk
Innych pytań  i  uwag radni  nie zgłosili  w związku,  z  czym Przewodniczący Rady Gminy
poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Rada  Gminy w wyniku jawnego  głosowania  (za  –  14,  przeciw –  0,  wstrz.  –  1)  podjęła
uchwałę Nr III/11/10 w sprawie budżetu gminy na 2011 r.
Uchwała stanowi załącznik Nr 12 do protokołu.

Kolejny projekt uchwały dotyczył zmiany uchwały  w sprawie określenia wysokości
stawek podatku od nieruchomości. Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem, czy będą
w tej sprawie wnoszone uwagi bądź zapytania. 
W związku z tym, iż pytań i uwag radni nie zgłosili, poddał projekt pod głosowanie.

Rada  Gminy w wyniku jawnego  głosowania  (za  –  15,  przeciw –  0,  wstrz.  –  0)  podjęła
uchwałę  Nr  III/12/10  zmieniającą  uchwałę   w  sprawie  określenia  wysokości  stawek
podatku od nieruchomości.
Uchwała stanowi załącznik Nr 13 do protokołu.

Ad. 6. W punkcie wnioski, interpelacje i zapytania radnych głos zabrali:

Radny  M.  Mincewicz złożył  na  ręce  Przewodniczącego  Rady  Gminy  Orla
następujące wnioski:
-  w  sprawie  wszczęcia  procedury  związanej  z  przywróceniem  miejscowości  Orla  praw
miejskich (wniosek stanowi załącznik Nr 14 do protokołu),
-  w  sprawie  zabezpieczenia  środków  finansowych  w  budżecie  gminy  na  2011  r.   na
wykonanie i  ustawienie „witacza” „Orla  – witamy”, „Orla-zapraszamy”  (wniosek stanowi
załącznik Nr 15 do protokołu).

Wójt Gminy biorąc pod uwagę wniosek w sprawie zabezpieczenia środków finansowych w
budżecie  gminy  na  2011  r.   na  wykonanie  i  ustawienie  „witacza”  „Orla  –  witamy”,
„Orla-zapraszamy”  stwierdził,  iż  ta  kwestia  była  poruszana  w  poprzedniej  kadencji,  jak
również na posiedzeniu Komisji ds. Samorządu i Mienia Komunalnego w dniu 21 grudnia br.
Jego zdaniem przymierzając się do ustawienia „witacza” trzeba brać pod uwagę całą gminę, a
nie  tylko  wydawać  pieniądze  na  „witacza”  przy  wjeździe  do  Orli  od  strony  Bielska
Podlaskiego. Stwierdził, iż bardziej zasadnym byłoby usytuowanie tablicy – podobnie jak to
jest w innych samorządach o nazwie nie „Orla wita”, a „Gmina Orla wita” i z drugiej strony
„Żegnamy” albo „Zapraszamy ponownie” na drodze krajowej 66, która w chwili obecnej jest
bardzo często uczęszczana,  tym bardziej  że powstaje  tam zakład płyt HDF. Stwierdził,  iż
decyzję w tej sprawie podejmie Rada Gminy. Zwrócił się z prośbą, aby podejmując decyzję w
danej kwestii, podejść do tego kompleksowo. W odniesieniu do wniosku dotyczącego zmiany
statusu  miejscowości  Orla,  Wójt  poinformował,  iż  nie  ma  obligatoryjnego  przepisu,
mówiącego o tym, ile mieszkańców powinno mieć miasto. MSWiA rozpatrując wnioski o
przyznanie praw miejskich, wychodzi z założenia, że miasto nie może mieć mniej niż 2 tys.
mieszkańców,  nie  mówiąc  oczywiście  o  innych  kryteriach,  które  muszą  być  spełnione.
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Miejscowość Orla ma ponad 900 mieszkańców.  Pomysł przywrócenia praw miejskich Orli
od strony prawnej nie ma szans powodzenia i jest trudny do realizacji. Poinformował, że w
przypadku, gdy Rada Gminy przegłosuje wniosek w sprawie zmiany statusu miejscowości, to
procedura będzie prowadzona. 

Radny Michał Mincewicz oznajmił, iż jest mu wiadomo, że są miasta do 1000 mieszkańców.
Stwierdził,  iż  Ministerstwo,  zadecyduje  o  tym,  czy  ilość  mieszkańców  w  Orli  jest
wystarczająca,  aby  uzyskać  prawa  miejskie.  Zachowanie  Wójta  to  nic  innego,  jak
zniechęcanie i wmawianie pewnych faktów. Stwierdził, iż jemu, jako mieszkańcowi Orli od
urodzenia, jest przykro, że Orla jest traktowana po macoszemu.

Przewodniczący  Rady zaproponował  aby  wnioski  przedłożyć  Radzie  Gminy,  która
zadecyduje o ich dalszych losach.

Radny Michał Mincewicz wracając do kwestii „witacza” wyjaśnił, że nie neguje ustawienia
większej ilości tego typu tablic na terenie gminy Orla, lecz w obecnej chwili wnioskuje o
usytuowanie  jednego  na  początku  Orli.  Dodał,  że  jeżeli  wzór,  który  zaproponował  nie
odpowiada,  to  można wykonać inny. Stwierdził,  iż  wyczuwa niechęć ze  strony Wójta  do
miejscowości Orla. Oczekuje, że Wójt aby zwiększy zainteresowanie Orlą. Mieszkańcy Orli
są wrażliwi na to, że wszelkie przedsięwzięcia są nakierowane na tereny z których pochodzi
Wójt. 

Radny Marek Chmielewski zaproponował, aby temat obu złożonych wniosków omówić na
forum Komisji Rady Gminy Orla. 

Głos zabrał Wójt Gminy. Oznajmił, iż przykro jest mu wysłuchiwać tego typu stwierdzeń,
że Orla jest traktowana przez niego po macoszemu. Stwierdzenia radnego są nieprawdziwe, z
tego względu, iż w ubiegłym roku  w Orli na inwestycje wydatkowano ponad 3 mln zł, gdzie
na  inwestycje  w pozostałej  części  gminy  wydatkowano ponad  1  mln  zł.  Decyzję  w  obu
kwestiach podejmuje Rada Gminy. 

Innych wypowiedzi nie odnotowano.

Ad. 7. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania radnych udzielono w pkt. 6.

Ad. 8. W punkcie „wolne wnioski” głos zabrali:

Wójt  Gminy poinformował,  iż  ARiMR  przyznaje  dopłaty  na  zalesienie  gruntów
rolnych.  Jednym  z  warunków  ubiegania  się  o  środki  finansowe  jest  przedłożenie
zaświadczenia,  iż  grunt  jest  przeznaczony  do  zalesienia  w  miejscowym  planie
zagospodarowania przestrzennego lub studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania
przestrzennego. Obecnie obowiązujące na terenie gminy studium zostało uchwalone w 2002 r.
Przeznaczono w nim do zalesienia niewielkie  obszary gruntów. W celu umożliwienia jak
największej  liczbie  osób  zainteresowanych  skorzystania  z  programu  dopłat  do  zalesienia
gruntów – Urząd Gminy Orla przystąpi do aktualizacji studium. Pan Piotr Selwesiuk zwrócił
się  do  sołtysów z  prośbą  o  przekazanie  mieszkańcom informacji  o  możliwości  składania
wniosków o ujęcie ich gruntów do zalesienia w nowym studium uwarunkowań i kierunków
zagospodarowania  przestrzennego.  W  szczególności  do  zalesienia  będą  mogły  być
przeznaczone działki rolne przyległe bądź położone w pobliżu obszarów leśnych.

W dalszej części Wójt poinformował, iż z uwagi na fakt, iż większość świetlic na terenie
gminy Orla została wyremontowana wzrosły wydatki związane z ich funkcjonowaniem. W
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związku z tym zostały podjęte działania mające na celu wprowadzenie opłat za korzystanie ze
świetlic  wiejskich.  Za  chrzciny  oraz  wesela  planowana  jest  opłata  wyższa,  zaś  za
organizowane stypy - symboliczna. Wójt dodał, że nie ma jeszcze do końca opracowanego
sposobu rozwiązania tego. 

Radny  Eliasz  Kalina oznajmił,  że  rozumie  potrzebę  określenia  tych  opłat,  ale  jeżeli  w
świetlicy  nie  ma  ani  zaplecza  kuchennego,  sanitariatów,  ani  też  wody,  to  różnica  w
wyposażeniu powinna mieć swoje odzwierciedlenie w cenie.

Wójt  Gminy poinformował,  iż  z  uwagi  na  zróżnicowane  standardy  w  poszczególnych
świetlicach opłaty również będą zróżnicowane. Nie mniej jednak symboliczna opłata musi
zostać ustalona.

Radny Aleksander  Stepaniuk  zwrócił  się  z  zapytaniem czy młodzież  która  korzysta  ze
świetlicy, spędzając tam swój wolny czas, również będzie ponosiła koszty z tym związane.  

Wójt Gminy wyraził pogląd,  iż w tym przypadku o odpłatności trudno mówić. Jednak w
przypadku,  gdy  w okresie,  kiedy nie  są  organizowane żadne  imprezy okolicznościowe,  a
rachunek za energię elektryczną wynosi teoretycznie 500 zł – nasuwa się pytanie dlaczego
Urząd  Gminy  ma  te  koszty  ponosić.   Trzeba  poszukać  jakiegoś  rozwiązania.  Przede
wszystkim  chodzi  o  koszt  ogrzania  budynku.  Można  rozważyć  kupno  np.  2  piecyków
gazowych do świetlicy, a w przypadku, gdy zajdzie potrzeba wymiany butli, młodzież sama
będzie dokonywać jej zakupu. 

Radny Marek Chmielewski wyraził pogląd, że gdyby lokalna społeczność sama w ramach
wolontariatu przyczyniła się do remontów świetlic  to bardziej  by o nie dbała.  Wymierny
efekt byłby widoczny i trwały.

Wójt Gminy stwierdził,  iż uwaga radnego jest  słuszna,  pozostaje  do rozwiązania kwestia
opracowania wspólnych zasad funkcjonowania tych obiektów, kwestia wspólnego dzielenia
się kosztami ich funkcjonowania.

Na tym dyskusję w danym przedmiocie sprawy zakończono.

W dalszej części 8 punktu porządku obrad głos zabrali:

Radny Marek Chmielewski poprosił o wyjaśnienie zmian, do ustawy o utrzymaniu czystości
i  porządku w gminach,  które  prawdopodobnie mają nastąpić,  a  związanych z  usuwaniem
śmieci.

Wyjaśnień udzieliła  Sekretarz Gminy. Poinformowała, iż zmiany do ustawy o utrzymaniu
czystości i porządku w gminach miały wejść w życie od 1 stycznia 2011 roku. Zgodnie z
projektem  ustawy,  gminy  miałyby  objąć  wszystkich  właścicieli  zamieszkałych
nieruchomości,  zorganizowanym  systemem  gospodarowania  odpadami,  a  w  zamian
właściciele nieruchomości mieliby uiszczać opłaty na rzecz gminy. Zmiany do ustawy nie
zostały wprowadzone i nie wiadomo kiedy wejdą w życie. Jednocześnie poinformowała, że w
obecnym stanie prawnym gmina może przejąć obowiązki mieszkańców, dotyczące odpadów
stałych, ale może to nastąpić po przeprowadzeniu referendum gminnego. Natomiast przetarg,
który  został  ogłoszony  i  rozstrzygnięty  na  „Ustawienie  pojemników,  wywóz  i
unieszkodliwianie  odpadów  stałych  zmieszanych,  selektywnie  zebranych  i
wielkogabarytowych”, dotyczył wywozu odpadów selektywnie zebranych z kontenerów, do
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których dostęp ma charakter publiczny. Na dzień dzisiejszy każdy mieszkaniec ma obowiązek
zawrzeć indywidualnie umowę na wywóz odpadów z firmą posiadającą stosowne zezwolenie.

Następnie głos zabrał radny Michał Mincewicz. Poinformował, iż wśród sołtysów z terenu
gminy Orla jest sołtys, który swoją funkcje pełni 50 lat – Pan Piotr Bieroza sołtys wsi Szczyty
Nowodwory.  W  związku  z  tym  zaproponował,  aby  Rada  Gminy  doceniła  ten  fakt   i
przygotowała  sołtysowi  list  pochwalny.  Dodał,  że  funkcja  sołtysa  jest  zazwyczaj
niedoceniana, a sołtys ma więcej pracy niż radny. Poinformował również, że zamierza napisać
artykuł do gazety w tej sprawie i w związku z tym chciałby przeprowadzić wywiad z Panem
Piotrem Bierozą. 

W danym przedmiocie sprawy głos zabrał Wójt Gminy. Poinformował, iż w ubiegłym roku
Urząd  Gminy  sprawdzał  okres  pełnienia  przez  Pana  Piotra  Bierozę  funkcji  sołtysa.  W
posiadaniu urzędu są dokumenty, które potwierdzają, iż w lipcu 2011 r. przypada 50 rocznica
pełnienia przez Pana Piotra Bierozę funkcji sołtysa. Z uwagi na fakt, iż jest to niespotykana
rocznica zostanie to uczczone w należyty sposób.

Następnie głos zabrał Pan Sergiusz Martynowicz mieszkaniec Orli. Oznajmił, iż przybył w
dniu  dzisiejszym  na  obrady  Rady  Gminy  Orla,  aby  poinformować  radnych,  iż  Pan
Chmielewski, który pełni jednocześnie funkcję Prezesa Koła Rolniczego i PZW Orla pobiera
dopłaty bezpośrednie za wspólnotę pastwiskową w Orli,  a jest  35 osób, które mają swoje
udziały  w tej  wspólnocie  i  też  pełne  prawo aby  brać  dopłaty.   Stwierdził,  iż  jest  to  nie
sprawiedliwe,  gdyż  radny  powinien  być  „czysty”.  Stwierdził,  iż  tym  powinna  zająć  się
prokuratura. 

Wójt  Gminy stwierdził, iż jest być może problem do rozwiązania, ale sesja Rady Gminy
Orla  nie  jest  miejscem  do  rozwiązywania  tego  typu  problemów.  Jeżeli  jest  mowa  o
funkcjonowaniu  wspólnoty  i  wymienionych  organizacji,  to  może  lepszym  miejscem  do
rozwiązywania tego typu sporów są spotkania tych organizacji.  W jaki  sposób ta  kwestia
zostanie rozwiązana - decyzja należy do radnego M. Chmielewskiego. 
Głos  zabrał  radny  M.  Chmielewski.  Stwierdził,  że  nie  czuje  się  winny,  natomiast  od
udowodnienia winy są sądy i prokuratura.
 
Innych wypowiedzi w tym punkcie obrad nie zgłoszono.

 Na zakończenie  obrad  Wójt  Gminy w imieniu  swoim i  pracowników złożył  wszystkim
obecnym życzenia świąteczne i noworoczne. 

Ad.  9. W  związku  z  wyczerpaniem  porządku  obrad  Przewodniczący  Rady  Gminy
podziękował radnym i osobom zaproszonym za udział w sesji po czym zamknął sesję.

    Protokołowała    Przewodniczący Rady

Mariola Kubajewska                  Aleksander Klin
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